



African Centre for the Study and Research on Terrorism

African Union Commission

ACSRT Terrorism Daily News Briefs

Monday 10th May 2021 Edition - N°2240

EAST AFRICA

Somalia

6 killed, 6 injured in Mogadishu suicide bombing

At least six people including two senior police officers were killed and six others were wounded when a suicide bomber blew up himself at a police station in Mogadishu's Waberi district on Sunday evening, police and medical sources confirmed.

xinhuanet_en 12:10:00 AM CEST

http://www.xinhuanet.com/english/africa/2021-05/10/c_139934991.htm

Multiple casualties feared in suicide bombing in Somali capital

Somalia Several people are feared dead after a suicide bomber on Sunday targeted a police station in Somalia's capital Mogadishu, officials said. Somali police spokesman Sadaq Adan Ali told Andaolu Agency by phone the attack targeted a police station in Waberi district.

aa-en 09 May 2021

<https://www.aa.com.tr/en/africa/multiple-casualties-feared-in-suicide-bombing-in-somali-capital/2234915>

Un attentat suicide à Mogadiscio fait six morts et six blessés. La très puissante explosion a visé un commissariat de la capitale

La très puissante explosion a visé un commissariat de la capitale. Des forces de l'ordre sur les lieux d'un attentat à Mogadiscio le 28 avril 2021. La violence continue d'endeuiller la Somalie.

20minutes 8:13:00 AM CEST

<https://www.20minutes.fr/monde/3038711-20210510-somalie-attentat-suicide-mogadiscio-fait-six-morts-six-blesses>

CENTRAL AFRICA

Democratic Republic of Congo

L'armée annonce avoir tué dix membres du groupe armé ADF à Beni

L'armée congolaise a annoncé avoir tué dimanche au moins dix membres du groupe armé d'origine ougandaise Forces démocratiques alliées (ADF) dans une offensive à Beni dans l'Est de la République démocratique du Congo, où une délégation d'officiers ougandais est arrivée.

rtl-BE 09 May 2021

https://www.rtl.be/info/monde/international/rdc-l-armee-annonce-avoir-tue-dix-membres-du-groupe-arme-adf-a-beni-1298273.aspx?utm_source=feedburner&utm_medium=feed&utm_campaign=Feed%3A+Rtlinfos-ALaUne+%28RTL.be+-+La+une+de+!%27actualit%C3%A9%29

Nord-Kivu : 6 chefs miliciens veulent se rendre aux nouvelles autorités militaires

L'état de siège vient mettre fin à l'activisme des groupes armés réfractaires au processus de désarmement, démobilisation et réinsertion communautaire (DDRC), a signifié le coordonnateur de ce programme samedi 8 mai à six généraux autoproclamés, responsables des groupes armés actifs dans cette....

radiookapi 09 May 2021

https://www.radiookapi.net/2021/05/09/actualite/secure/nord-kivu-6-chefs-miliciens-veulent-se-rendre-aux-nouvelles-autorites?utm_source=feedburner&utm_medium=feed&utm_campaign=Feed%3A+radiookapi%2Factu+%28Radiookapi.net+-+Actualit%C3%A9%29

Welcome to Semuliki: on the trail of the ADF's Islamist militants

FARDC soldier at a former UN base on the Mbau-Kamango Road, set up to interdict ADF movements. Fifteen UN troops from the Force Intervention Brigade were killed here and more than 50 wounded after the ADF launched a dawn assault in December 2017. Right; A young FARDC commando at a frontline position....

guardian 8:34:00 AM CEST

<https://www.theguardian.com/global-development/2021/may/10/welcome-to-semuliki-on-the-trail-of-the-ads-islamist-militants-photo-essay>

WEST AFRICA

Burkina Faso

Un village subi un raid de centaines d'hommes armés

Des hommes armés, des centaines, selon des sources locales, ont pris d'assaut certains quartiers de la ville de Tin-Akoff dans la nuit du samedi à dimanche. Au moins trois hommes ont été assassinés.

rfi-fr 3:44:00 AM CEST

<https://www.rfi.fr/fr/afrique/20210510-burkina-faso-un-village-subit-un-raid-de-centaines-d-hommes-arm%C3%A9s>

Une vingtaine de personnes tuées dans une attaque dans le Sahel

Une vingtaine de civils ont été tués dans une attaque perpétrée vendredi par des individus armés non identifiés dans la localité de Tin-Akoff dans la province de l'Oudalan dans le Sahel burkinabè (Nord-est). "Des individus armés non identifiés ont attaqué des civils dans la localité de Tin-Akoff.

mali-web 1:17:00 AM CEST

<http://mali-web.org/afrique/burkina-faso-une-vingtaine-de-personnes-tuees-dans-une-attaque-dans-le-sahel>

Face aux attaques terroristes, les populations de Tin Akof se réfugient près du camp militaire

Plusieurs habitants de Tin Akof, se sont réfugiés près du camp militaire de la commune, au lendemain d'une attaque terroriste ayant enregistré trois tués et l'incendie d'habitats. Ce dimanche 9 mai 2021, l'AIB a appris de sources locales que des villages et quartiers de la commune de Tin Akof se....

aouaga 12:43:00 AM CEST

<http://news.aOuaga.com/h/133177.html>

Mali

Cinq personnes tuées en deux jours au Mali dans l'explosion de mines artisanales

Le camion qui a explosé samedi transportait des travailleurs algériens et nigériens. Il se dirigeait vers un site d'orpaillage, lorsqu'il a heurté un engin explosif, à

quelques dizaines kilomètres de Tessalit, dans le nord du Mali, selon le porte-parole de la mission de l'ONU dans le pays.

mali-web 7:56:00 AM CEST

<http://mali-web.org/nord-mali/cinq-personnes-tuees-en-deux-jours-au-mali-dans-lexplosion-de-mines-artisanales>

Nigeria

Gunmen kill five, set vigilance office, vehicle ablaze in Anambra

FIVE persons were feared dead when unidentified gunmen attacked Ozubulu community in Ekwusigo local government area of Anambra State Sunday night. The office of the local Vigilance outfit in the area and a vehicle were also set by the gunmen.

vanguardngr 10:09:00 AM CEST

<https://www.vanguardngr.com/2021/05/gunmen-kill-five-set-vigilance-office-vehicle-ablaze-in-anambra/>

Gunmen attack police stations in Rivers kill 7 officers

Gunmen attacked two police stations and checkpoints in Port Harcourt on Friday and killed seven police officers in the process. In a statement issued in Port Harcourt on Saturday, a police spokesman in Rivers, SP Nnamdi Omoni, described the attacks as unprovoked and mindless.

vanguardngr 8:03:00 AM CEST

<https://www.vanguardngr.com/2021/05/gunmen-attack-police-stations-in-rivers-kill-7-officers/>

Gunmen Kill 5 In Night Attack On Vigilante Office

At least five persons have been reportedly killed by gunmen in Ozubulu, Ekwusigo local government area of Anambra State on Sunday night during an attack on a vigilante office. The office and vehicles belonging to the vigilante group in the area were burnt down.

leadership 7:23:00 AM CEST

<https://leadership.ng/breaking-gunmen-kill-5-in-night-attack-on-vigilante-office/>

Biafra group, Cameroon forces exchange gunfire at Bakassi Peninsula

A Clergy has called for President Muhammadu Buhari's resignation over failure to secure the life and properties of the citizens. This is as the insecurity in the country, its attendant fatalities, tensions, fear and confusion being foisted upon the citizenry continues to increase.

dailypost 09 May 2021

<https://dailypost.ng/2021/05/09/biafra-group-cameroon-forces-exchange-gunfire-at-bakassi-peninsula/>

ASIA

Afghanistan

Taliban declare three-day Afghan ceasefire for Eid holiday

The Taliban on Monday declared a three-day ceasefire in Afghanistan to mark this week's Eid al-Fitr holiday, just two days after the government blamed the insurgents for bombs outside a school that killed more than 50 people, mostly young girls. "Mujahideen of the Islamic Emirate are....

nna-en 10:29:00 AM CEST

<http://nna-leb.gov.lb/en/show-news/127702/Taliban-declare-three-day-Afghan-ceasefire-for-Eid-holiday>

Les talibans décrètent un cessez-le-feu de trois jours pour la fête de l'Aïd-el-Fitr

Les négociations en Afghanistan sont plus que jamais plébiscitées depuis un attentat contre une école qui a fait plus de 50 morts. Les talibans ont annoncé, lundi 10 mai, un cessez-le-feu de trois jours pour l'Aïd el-Fitr, la fête musulmane qui marquera cette semaine la fin du mois sacré du ramadan.

nna-fr 10:06:00 AM CEST

<http://nna-leb.gov.lb/fr/show-news/125637/Afghanistan-les-talibans-cr-tent-un-cessez-le-feu-de-trois-jours-pour-la-te-de-el-Fitr>

Pakistan

Gunmen kill 3 troops, wound 5 in twin attacks

Gunmen in two separate attacks ambushed vehicles carrying paramilitary troops in southwest Pakistan, killing at least three soldiers and wounding five others before fleeing, the military said Sunday night. The first attack took place in Quetta, the capital of Baluchistan province....

TorontoStar 10:24:00 AM CEST

<https://www.thestar.com/news/world/asia/2021/05/10/pakistan-army-gunmen-kill-3-troops-wound-5-in-twin-attacks.html>

“Disclaimer: Any views or articles presented in this email are solely those of the media source and do not represent those of the African Union”.

Delivered by:
[African Union](#)

African Centre for the Study and Research on Terrorism (ACSRT)
Centre Africain d'Etudes et de Recherche sur le Terrorisme (CAERT)

Contact:

Contact us: acsrt-sitroom@caert.org.dz

E-mail

admin@caert.org.dz

ACSRT Website

www.caertua.org